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Vraagnummer: S – 659 (2023-056183)

Datum indiening: 22 september ’23

Onderwerp: TIC Uitvoeringsplan Zorg binnen onderwijs

Naam indieners: Marijke Mulder (CDA Overbetuwe), Aad Noordermeer (BOB).

Aan de leden van het college van Burgemeester en Wethouders,

Inleiding/Aanleiding:

Op 15 augustus is de raad middels een TIC met het kenmerk: 23-09-12 A50 TIC; over het 
onderwerp ‘Uitvoeringsplan Zorg binnen onderwijs (ZBO)’ geïnformeerd. Beschreven wordt 
‘wat sinds de vaststelling van het beleidsplan (Sociaal Domein Overbetuwe 2020-2025) is 
gedaan om het knelpunt onderwijs en zorg in kaart te brengen, welke oplossingsrichtingen al 
verkend zijn en welke plannen er voor de toekomst zijn’. Naar aanleiding van de informatie in 
het plan, zouden wij graag onderstaande vragen willen voorleggen aan het 
college/portefeuillehouder:

Onze vragen:

1. De scheidslijn tussen onderwijs en Jeugdwet is en blijft een belangrijk 
aandachtsgebied. 
In het TIC Uitvoeringsplan ZBO worden diverse plannen aangehaald waarbij het 
samenwerkingsverband PassendWijs voor het basisonderwijs en het (speciaal) 
basisonderwijs actief betrokken is. 
Op welke wijze voorziet het plan in de leeftijdsgroep 12- tot 18-jarigen? Op welke 
wijze zijn de scholen en het samenwerkingsverband voor het voortgezet onderwijs in 
de gemeente Overbetuwe betrokken? Hoe is dat voor relevante scholen buiten 
Overbetuwe en het samenwerkingsverband VO/VSO Nijmegen? Op welke wijze is de 
gemeente Overbetuwe in gesprek geweest over de visie- en beleidsstukken van het 
samenwerkingsverband De Verbinding1 (en/of het samenwerkingsverband VO/VSO 
Nijmegen2)?

2. In het TIC uitvoeringsplan ZBO wordt verwezen naar de aangescherpte integrale 
ondersteuningsstructuur. Op de site van samenwerkingsverband PassendWijs 
vonden wij een document uit 2022. Hierin wordt aangegeven “de ambitie was één 
document integrale ondersteuningsstructuur Overbetuwe/ Lingewaard 0-18 jaar te 
maken. In de praktijk blijkt, dat een beschrijving voor de 0 tot 4 jaar niet opgenomen 
kan worden in het reeds bestaande document 4- 13 jaar. De 
randvoorwaarden/mogelijkheden in de voorschoolse situatie zijn totaal anders en ook 
gaat het om zeer verschillende organisaties. Dit geldt ook voor het VO. De mindset 

1 Documenten voor ondersteuningscoördinatoren - SWV De Verbinding
2 Basisondersteuning en extra ondersteuning - Samenwerkingsverbandvo

https://www.swvdeverbinding.nl/2020/08/31/documenten-formulieren-voor-zorgcoordinatoren-en-ondersteuners/
https://www.samenwerkingsverbandvo.nl/professionals/basisondersteuning-en-extra-ondersteuning/


integrale samenwerking en afstemming en het rondetafelgesprek is wel omarmd en 
de uitwerking zal in aparte documenten beschreven worden door betrokken partijen.” 
Wat is rond 0 tot 4 jaar en rond 13 - 18 jaar inmiddels de stand van zaken?

3. In het TIC uitvoeringsplan ZBO wordt verwezen naar het beleidsplan Sociaal Domein 
Overbetuwe 2020-2025. Specifiek werd in het genoemde beleidsplan gesproken over 
het verbeteren van de aanpak dyslexie. Het voornemen werd uitgesproken om het 
proces en de toegang tot dyslexie-ondersteuning te verbeteren. “Zodat we zwakke 
lezers vroegtijdig signaleren en ondersteunen en we het aantal diagnoses omlaag 
kunnen brengen.” De dyslexie-aanbieders in Overbetuwe zouden een plan uitwerken, 
samen met het onderwijs, het samenwerkingsverband Passend Wijs en de 
gemeente. Wat is de stand van zaken bij dit voornemen? Hoe heeft de betreffende 
problematiek zich sinds 2020 ontwikkeld? 

4. In het beleidsplan Sociaal Domein Overbetuwe 2020-2025 (pag. 17/18) is ook een 
plan van aanpak aangekondigd om de verbinding onderwijs (gezondheids-)zorg en 
ondersteuning te realiseren, met inzet op “de samenwerking van het STO met 
huisartsen, gecertificeerde instellingen, zorgverzekeraar, 1e lijnszorg, onderwijs en 
kinderopvang en jeugdgezondheidszorg.”En er is aangegeven dat de elementen die 
bij 18-/18+ belangrijk zijn, zoals onderwijs, werk, dagbesteding en ondersteuning, 
beter op elkaar afgestemd zouden worden. Wat is hier de stand van zaken? En wat is 
er specifiek voor de 18- over te zeggen ten aanzien van het Uitvoeringsagenda ZbO?

5. Vanuit de gemeente Overbetuwe nemen wij deel aan de pilot collectieve inzet Zorg 
op Onderwijs voor leerlingen van speciaal onderwijs Lichtenbeek in Arnhem. Vanaf 
mei 2023 is de pilot van start gegaan. In het schooljaar 2022 – 2023 kregen 105 
leerlingen jeugdhulp op school, in totaal gaat het om bijna 1000 uur. Hoe groot is de 
groep leerlingen die vanuit Overbetuwe onderwijs ontvangen op Lichtenbeek en 
hoeveel nemen daarvan deel aan de pilot?

6. Een deel van de plannen bevinden zich nog in een verkennende fase en moeten nog 
nader uitgewerkt worden, zo wordt gesteld. Er wordt aangegeven dat het ZBO is 
gebaseerd op ervaringen en resultaten van het afgelopen jaar. Welke specifieke 
aandachtspunten zijn er voor onze jongere inwoners te noemen die aandacht 
verdienen de komende tijd? 

7. Hebben wij voldoende zicht op thema’s zoals wachtlijsten, leerlingenvervoer, inzet 
jeugdhulp, Vroegtijdig SchoolVerlaten en zorgweigeraars? Is er inzicht in het 
jeugdhulpverbruik per school (op basis van een koppeling van leerplicht- en 
jeugdhulpdata zoals die bij de buren in de Betuwe wordt ontwikkeld)? Welke thema’s 
uit de landelijke jeugdmonitor3 volgen wij actief in Overbetuwe?

8. Het grijze gebied tussen onderwijs en zorg maakt het ingewikkeld om zorg in 
onderwijstijd goed te organiseren. Welke voorbeelden specifiek vanuit onze 
gemeente vormen basis voor het opgestelde plan?

Gelieve hierop zo spoedig mogelijk een antwoord te geven,

3 https://jeugdmonitor.cbs.nl/



Ondertekening:

Marijke Mulder (CDA Overbetuwe), Aad Noordermeer (BOB).


